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PROTOKÓŁ  NR  VI/03 

V  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  II  KADENCJI 
 

(17.02.2003 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

 

1. Otwarcie sesji godz. 11
05

 – Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący 

Sejmiku. 
 

 

wyznaczenie komisji: 

 

 

- licząca głosy: 

 

1. radny Marian Gajda (SLD-UP), 

2. radny Longin Dobrakowski (LPR), 

 

 

- uchwał i wniosków: 

 

1. radny Antoni Waleczek (Samoobrona RP), 

2. radny Alojzy Lysko (PO-PiS). 

 

 

Radni nieobecni na sesji (wg listy): Jan Olbrycht. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad: 
 

Porządek zaproponowany: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów III i IV sesji Sejmiku. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Województwa Śląskiego na rok 2003 

(druk II/51). 
6. Aktualna informacja na temat Narodowego Planu Rozwoju. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/11/01 z dnia 23 

kwietnia 2001 roku w sprawie zasad organizowania prac z zakresu 

planowania przestrzennego (druk II/52). 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/12/01 z dnia 23 

kwietnia 2001 roku w sprawie trybu prac nad planem zagospodarowania 

przestrzennego województwa (druk II/53). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/15/01 z dnia 23 

kwietnia 2001 roku w sprawie kontynuowania prac nad koncepcją modelu 

przestrzennego zintegrowanego systemu infrastruktury transportowo-

przesyłowej Górnego Śląska (druk II/54). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Obwodu Lecznictwa 

Kolejowego w Tarnowskich Górach – Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej (druk II/55). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego nr 4 w Bytomiu (druk II/56). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Szpitala Chorób Płuc i Gruźlicy 

im. Św. Józefa w Pilchowicach (druk II/57). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez 

Województwo Śląskie darowizny nieruchomości wojewódzkich, będących 

we władaniu Szpitala Specjalistycznego nr 2 w Bytomiu, na rzecz Śląskiej 

Akademii Medycznej (druk II/58). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/28/4/2000 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 11 grudnia 2000 r. w sprawie ustanowienia 

„Odznaki honorowej za zasługi dla województwa śląskiego” (druk II/59). 

15. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach rad społecznych 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których 

Województwo Śląskie jest organem założycielskim (druk II/61 – 120 oraz 

II/61a – II/120a). 
16. Interpelacje. 

17. Wnioski Radnych. 

18. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – w dniu 10 lutego 

br. Zarząd Województwa przesłał dodatkowy projekt uchwał w sprawie 

przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu (druk II/121) 

Zgodnie z art. 21 ust. 9 ustawy o samorządzie województwa zostanie on 

umieszczony jako ostatni punkt merytoryczny porządku dzisiejszych obrad. 

 

- radny Marian Gajda - poinformował, że na sali obecnych jest 39 radnych. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – stwierdził 

prawomocność obrad. 

 

- radny Czesław Żelichowski – wniosek o zdjęcie z porządku punktu 15 

(podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach rad społecznych samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Województwo Śląskie 
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jest organem założycielskim). Propozycja przesunięcia tych spraw na sesję 

w marcu. Kadencja rad kończy się w sierpniu, zatem mogą funkcjonować. 

Komisja Zdrowia nie zaopiniowała projektów uchwał (brak kandydatur). 

Ponadto, kwestią budzącą zastrzeżenia jest zmniejszenie składów rad 

(zmniejszenie wpływów opozycji) – jest to także niezgodne ze statutami rad. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – od początku kadencji nowego Zarządu 

rady stanowią problem. Przygotowano kilka koncepcji, jak wybrnąć z tej 

sytuacji. Nagminne są przypadki, że nie można zwołać posiedzenia. Poprzedni 

Zarząd wprowadził absurdalną procedurę korespondencyjnego pytania 

członków rad o zdanie w danej kwestii. Nowy Zarząd zaproponował 

konkretne rozwiązanie, które były wielokrotnie konsultowane, zatem 

odsuwanie sprawy jest niezrozumiałe. Są nowe ugrupowania w Sejmiku i jest 

oczywiste, że to one powinny rekomendować osoby do rad. Co do braku 

nazwisk w uchwałach – jest to kompetencja Sejmiku, Zarząd nie mógł ich tam 

umieścić. Komisja Zdrowia nie miała opiniować kandydatów, ale projekty 

uchwał od strony merytorycznej. Najbliższy miesiąc to okres, kiedy rady 

powinny opiniować sprawozdania finansowe z działalności zakładów opieki 

zdrowotnej za rok ubiegły. Odroczenie decyzji o miesiąc spowoduje określone 

perturbacje. Sprawa kadencji rad: jest też uprawnienie organu 

założycielskiego do określania, kto ma go reprezentować. Zmniejszenie 

liczebności ma na celu usprawnienie działalności rad. Zapisy statutów 

powinny być w tej dziedzinie dostosowane do decyzji organów 

założycielskich. 

 

- radny Michał Urban – stwierdził, że klub SLD jest przeciwny przesuwaniu 

sprawy na kolejną sesję. Była sygnalizowana miesiąc temu i można się było 

przygotować. 

 

- radny Grzegorz Makowski – podał przykład rady społecznej, której 

posiedzenie odbyło się w zeszłym tygodniu, o którym to posiedzeniu Zarząd 

nie został poinformowany, a gdzie podjęto decyzję o kredycie w wysokości 5 

mln zł. 

 

- radny Grzegorz Szpyrka zapisy statutów dokładnie określają liczbę 

członków rad. Trzeba najpierw przeprowadzić procedurę zmian statutowych a 

następnie powoływać rady. Rada powinna sama podjąć decyzje 

o zmniejszeniu liczby członków (zmiany w statucie są kompetencją rady). 

Poparł wniosek o zdjęcie punktu 15 z porządku obrad. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – sprawa była 

dyskutowana na Konwencie. Przypomniał, że propozycja kompleksowego 

załatwienia sprawy (wymiana całości składów rad) wyszła właśnie od 

opozycji i była dyskutowana od dłuższego czasu. 
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- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – poprzedni Zarząd przyjął uchwałą 

wzorcowy statut zakładu opieki zdrowotnej i wzorcowy regulamin rady 

społecznej. Zapisano tam, że osoba zwołująca posiedzenie rady ma obowiązek 

poinformować Wydział Zdrowia Urzędu Marszałkowskiego. Często 

informacja o posiedzeniach rad dochodzi zupełnie przypadkowo i jest 

oczywiste, że tak dalej być nie może. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że Przewodniczący Sejmiku nie 

powinien zajmować stanowiska w przedstawianych sprawach. Ponadto, 

niedopuszczalna jest zmiana kolejności radnych, którzy zgłaszają się do 

wystąpienia. Wystąpienia „ad vocem” nie są poza kolejnością. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – jesteśmy w punkcie 

ustalanie porządku obrad. Został zgłoszony wniosek dotyczący zmiany 

porządku. Zgodnie z Regulaminem może zostać dopuszczony 1 głos 

przeciwny. Nie ma tu miejsca na dyskusje merytoryczne. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że ma prawo do uzasadnienia swego 

wniosku. Zakłady opieki zdrowotnej (rady społeczne) gospodarują 

pieniędzmi, które otrzymują z Kasy Chorych. Przypomniał, że zgłaszał 

wniosek o odwołanie przedstawicieli Sejmiku w Radzie Śląskiej Regionalnej 

Kasy Chorych. Wyraził zdziwienie faktem, że Wicemarszałek Karpiński 

wykazuje troskę o składy rad a nie wykazuje troski o Radę Kasy. Temat musi 

być bardziej dopracowany i dopiero potem kierowany pod obrady. Zażądał 

przekazania rozliczenia z Kasy Chorych na kwotę 2 mld 800 mln zł... 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – prośba o 

nietworzenie tematów zastępczych. W punkcie: „przyjęcie porządku obrad” 

nie będzie dyskusji na temat Kasy Chorych. 

 

- radny Czesław Żelichowski – stwierdził, że nie może być argumentem fakt, 

że rada społeczna nie może się zebrać – trzeba to konsekwentnie egzekwować. 

Natomiast problemem może być fakt, że nie wszystkie kluby mają 

oświadczenia kandydatów o zgodzie na kandydowanie do rad. 

 

- radny Jerzy Kłudka – zapis paragrafu 57 Regulaminu dopuszcza tylko 1 głos 

sprzeciwu wobec zgłoszonego wniosku. Prośba o przerwanie dyskusji w tym 

punkcie. 

 

- radny Bernard Szweda – wniosek o rozszerzenie porządku o punkt dotyczący 

przyjęcia rezolucji wzywającej Rząd RP do uregulowania sytuacji Huty 

„Jedność” w Siemianowicach Śląskich. Pod hasłem restrukturyzacji 

doprowadzono do upadku wielu polskich hut, które nie będą się liczyć 

w Europie. Sejmik nie może akceptować takiej sytuacji. Tekst zostanie 



 5 

opracowany w trakcie krótkiej przerwy i dostarczony radnym. Propozycja 

umieszczenia tego punktu. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – w związku z tym, 

że nie ma projektu uchwały w tej sprawie, zmiany w porządku obrad 

należałoby dokonać po jego dostarczeniu. Ponadto, sugestie dotyczące zajęcia 

się problemami Huty „Jedność” wypłynęły także ze strony Zarządu Miasta 

Siemianowice. Do uczestnictwa w sesji zaproszony został Prezydent Miasta, 

Pan Zbigniew Szandar. 

 

- radny Bernard Szweda – tekst uchwały powinien zostać uzgodniony przez 

wszystkie ugrupowania. Zatem najlepiej będzie powołać zespół redakcyjny. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – była taka praktyka, 

ale w sytuacji, kiedy istniały już jakieś projekty. Sprawa zostanie poddana pod 

głosowanie po przedstawieniu tekstu uchwały i rezolucji.  

 

- radny Jerzy Kłudka – wniosek o umieszczenie w porządku punktu: 

„Informacja Marszałka Województwa na temat sytuacji rolnictwa na terenie 

województwa śląskiego” – (jako punkt 6a). W punkcie tym odbyłaby się 

również dyskusja a następnie zostałaby podjęta uchwała. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – jest wniosek oraz 

projekt uchwały, ale nie ma załącznika w postaci oświadczenia. Zapytał, czy 

może go otrzymać. Propozycja uzupełnienia porządku o informację 

Marszałka, później zostanie wprowadzona uchwała wraz z załącznikiem. 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu 15 (podjęcie 

uchwał w sprawie zmian w składach rad społecznych samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Województwo Śląskie jest 

organem założycielskim): 

 

za   18 

przeciw 23 

wstrzym. 3 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

Głosowanie nad wnioskiem o uzupełnienie porządku o punkt 6a: „Informacja 

Marszałka Województwa na temat sytuacji rolnictwa na terenie województwa 

śląskiego: 

 

za   44 



 6 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów III i IV sesji Sejmiku. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Województwa Śląskiego na rok 2003 

(druk II/51). 
6. Aktualna informacja na temat Narodowego Planu Rozwoju. 

6 a. Informacja Marszałka Województwa na temat sytuacji rolnictwa na terenie 

województwa śląskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/11/01 z dnia 23 

kwietnia 2001 roku w sprawie zasad organizowania prac z zakresu 

planowania przestrzennego (druk II/52). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/33/12/01 z dnia 23 kwietnia 

2001 roku w sprawie trybu prac nad planem zagospodarowania 

przestrzennego województwa (druk II/53). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/15/01 z dnia 23 

kwietnia 2001 roku w sprawie kontynuowania prac nad koncepcją modelu 

przestrzennego zintegrowanego systemu infrastruktury transportowo-

przesyłowej Górnego Śląska (druk II/54). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Obwodu Lecznictwa 

Kolejowego w Tarnowskich Górach – Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej (druk II/55). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego nr 4 w Bytomiu (druk II/56). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Szpitala Chorób Płuc i Gruźlicy 

im. Św. Józefa w Pilchowicach (druk II/57). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez 

Województwo Śląskie darowizny nieruchomości wojewódzkich, będących we 

władaniu Szpitala Specjalistycznego nr 2 w Bytomiu, na rzecz Śląskiej 

Akademii Medycznej (druk II/58). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/28/4/2000 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 11 grudnia 2000 r. w sprawie ustanowienia 

„Odznaki honorowej za zasługi dla województwa śląskiego” (druk II/59). 

15. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach rad społecznych 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których 

Województwo Śląskie jest organem założycielskim (druk II/61 – 120 oraz 

II/61a – II/120a). 



 7 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana 

Pawła II w Sosnowcu (druk II/121). 

17. Interpelacje. 

18. Wnioski Radnych. 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołów III i IV sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu III sesji: 

 

za   42 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu IV, nadzwyczajnej sesji: 

 

za   39 

przeciw 0 

wstrzym. 5 

 

 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie 

pomiędzy sesjami: 
 

przedstawił Marszałek Michał Czarski. 

główne tezy: 

- w zakresie kultury: ustalono na 2003 rok  12 stypendiów przyznawanych w 

dziedzinie kultury w dwóch edycjach po 6 stypendiów przez okres 5 miesięcy: 

od 1.03. br. do 31.07.br i od 1.07.br. do 30.11.br. w wysokości 2.000 zł brutto 

miesięcznie, zatwierdzono regulamin przyznawania stypendiów oraz 

powołano komisję stypendialną w składzie: Sergiusz Karpiński, Łucja Ginko, 

Krystyna Doktorowicz, Anna Operacz, Iwona Purzycka, Julian Gembalski, 

Danuta Lubina-Cipińska, Marian Kisiel oraz przedstawiciel Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury Sejmiku, 

- dofinansowano kwotą 285.600 zł. 66 projektów  zgłoszonych do I edycji 

Konkursu na dofinansowanie projektów w dziedzinie kultury Województwa 

Śląskiego w 2003 roku oraz podjęto działania polegające na powołaniu 

specjalnej podkomisji celem rozpatrzenia wniosków z pogranicza kultury, 

edukacji i pomocy społecznej, 
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- w zakresie edukacji: powołano komisje konkursowe do spraw oceny wniosków 

o dofinansowanie: 

 sesji i sympozjów naukowych w składzie: Sergiusz Karpiński, Marek 

Szafraniec, Bohdan Kozak, Stanisław Zapała, Alojzy Lysko i Henryk 

Szczerba, 

 projektów dotyczących wspomagania rozwoju i uzdolnień dzieci i młodzieży 

poprzez organizację konkursów, festiwali i innych działań związanych z 

edukacją regionalną w składzie: Sergiusz Karpiński, Marek Szafraniec, 

Bohdan Kozak, Stanisław Zapała, Józef Berger i Piotr Zienc, 

- w zakresie inwestycji: zatwierdzono program rzeczowo-finansowy na rok 2003 

dla zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa Opery Śląskiej w 

Bytomiu po pożarze, finansowanego w ramach Kontraktu Wojewódzkiego” na 

kwotę 3.950.000 zł. Zatwierdzono rozliczenie po zakończeniu i przekazaniu 

do użytku ( listopad 2002) inwestycji pod nazwą: „Budowa Centrum 

Edukacyjnego Wojewódzkiego Ośrodka Metodycznego w Częstochowie, 

- w zakresie ochrony środowiska: wystąpiono do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach z aktualizacja 

wniosków o dofinansowanie zadań: 

 „Odbudowa szkód powodziowych z lipca 2001 – odbudowa cieku 

Pniowskiego w gminie Toszek”, 

 „Budowa prawostronnego obwałowania rzeki Rudy na odcinku 2,1 km w 

obrębie miejscowości Turze, Budziska i Kuźnia Raciborska”, 

 „Odbudowa czaszy i modernizacja budowli piętrzącej zbiornika wodnego 

„Julianka” zlokalizowanego na rzece Wiercicy w Zalesicach, gmina 

Przyrów”, 

- zaakceptowano wnioski złożone przez Śląski Zarząd Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Katowicach w WFOŚiGW w Katowicach o dofinansowanie 

zadań w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych oraz w ramach 

budowy, odbudowy i modernizacji urządzeń melioracji wodnych, 

- w zakresie kultury fizycznej: dla spełnienia warunków prawidłowego rozdziału 

środków budżetowych a równocześnie umożliwienia wnioskodawcy lepszego 

planowania przedsięwzięć zaistniała konieczność zmiany „Zasad i kryteriów 

rozdziału środków w dziale 926 Kultura Fizyczna i Sport w roku 2003” 

przyjętych uchwałą  w dniu 15.11.2002 roku. Głównie zmiany dotyczą 

terminu ostatecznego –rozliczenia środków przekazanych na IV kwartał 2003 - 

będzie to 15 grudnia br. 

- w zakresie zdrowia: z dniem 28 stycznia br. przyjęto rezygnację - na zasadzie 

porozumienia stron - Krzysztofa Hornika ze stanowiska dyrektora 

Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 2 w Jastrzębiu Zdroju, 

wszczęto więc postępowanie konkursowe na objęcie tego stanowiska, 

- z dniem 1 lutego br. powołano na czas określony do 31 grudnia 2004 roku 

Krzysztofa Wysotę na stanowisko dyrektora Centrum Leczenia Oparzeń 

w Siemianowicach Śląskich, 

- w zakresie pomocy społecznej: zaakceptowano i przyjęto do realizacji: 
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 program celowy na rzecz wsparcia osób i rodzin znajdujących się  w 

trudnej sytuacji życiowej i wychowawczej w województwie śląskim, 

 program celowy na rzecz wsparcia osób starszych w środowisku 

lokalnym, 

 program wsparcia na rzecz osób niepełnosprawnych chcących uzyskać 

zatrudnienie, 

oraz ogłoszono konkurs ofert na realizację zadań zawartych w ww. 

programach dla podmiotów nie zaliczanych do sektora finansów 

publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku, 

- w związku z rozpoczęciem restrukturyzacji w górnictwie w grudniu 2002 roku 

zaszła konieczność opracowania części regionalnej „Programu łagodzenia w 

regionie śląskim skutków restrukturyzacji zatrudnienia w górnictwie węgla 

kamiennego” Program ten będzie tworzony przy współpracy ze strona 

rządową a po uzyskaniu zabezpieczenia finansowego będzie realizowany. 

Głównym celem programu będzie w pierwszej kolejności stworzenie miejsc 

pracy po to by rozpoczął się proces zwalniania górników w związku 

z likwidacją kopalń. Środki finansowe potrzebne na realizację programu będą 

przekazywane beneficjentom tj. m.in. podmiotom tworzącym miejsca pracy, 

gminom i osobom fizycznym. W opracowaniu programu będą brali udział 

m.in. pracownicy Urzędu Marszałkowskiego, strona społeczna, instytucje 

samorządowe, samorząd gospodarczy, gminy, związki zawodowe oraz 

przedstawiciele Ministerstwa Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej. 

Z końcem lutego będzie przyjęta forma przyjęcia programu przez stronę 

rządową zaproponowana przez stronę samorządową. Ostateczna wersja 

programu samorządowo-rządowego pod nazwą „Program łagodzenia 

w regionie śląskim skutków restrukturyzacji górnictwa węgla kamiennego” 

ma być zatwierdzona do końca marca br. Przewidywana jest bardzo szeroka 

konsultacja tego programu, radni również mogą zgłaszać swoje uwagi. -  

- w zakresie budżetu: przeznaczono czasowo wolne środki na utworzenie lokaty 

terminowej o wartości 8.000.000 zł. na okres 7 dni ze stałym 

oprocentowaniem w okresie obrachunkowym wynoszącym 6,32 % z 

możliwością przedłużenia na następny okres obrachunkowy w Millenium BIG 

Banku Gdańskim S.A. oddział w Katowicach, który złożył najwyższą ofertę, 

- wyrażono zgodę na zawarcie umowy z Górnośląskim Bankiem Gospodarczym 

S.A. w Katowicach na wykonywanie bankowej obsługi budżetu 

Województwa Śląskiego na okres od 12 lutego br. do 31 stycznia 2006 roku, 

- w zakresie mienia: dokonano darowizny na cele związane z ochroną zdrowia: 

nieruchomości położonej w Tarnowskich Górach na rzecz Powiatu 

Tarnogórskiego, nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu  na rzecz 

Powiatu Raciborskiego, nieruchomości zabudowanej położonej w 

Częstochowie na rzecz Miasta Częstochowy, nieruchomości będących we 

władaniu Szpitala Specjalistycznego nr 2 w Bytomiu, na rzecz Śląskiej 

Akademii Medycznej oraz przyjęto projekt uchwały Sejmiku Województwa 

Śląskiego w przedmiocie wyrażenia zgody na dokonanie przedmiotowej 

darowizny. 
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[prowadzenie obrad przejmuje radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku] 

 

 

- radny Rajmund Pollak – poruszył problem zatrudnienia obcokrajowców 

(w ubiegłym roku wydano 1640 pozwoleń). Są to miejsca pracy, których 

zabrakło dla Polaków. Ponadto, nie określono poziomu bezrobocia dla 

poszczególnych miast województwa. Inną sprawą jest zanieczyszczenie 

środowiska w rejonach przygranicznych (np. Ustroń) – należy podjąć 

działania, aby Minister Spraw Zagranicznych wystąpił do Rządu Republiki 

Czeskiej o ograniczenie emisji szkodliwych substancji w rejonie Trzyńca. 

Zapytał, dlaczego na stronach internetowych Województwa nie są 

zamieszczane interpelacje i wnioski radnych. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

prośba o zadawanie pytań dotyczących sprawozdania, a nie zgłaszanie 

wątpliwości, czy dzielenie się przemyśleniami. 

 

- radny Rajmund Pollak – pytania: czy Marszałek wystąpi do MSZ 

o interwencję dotyczącą Trzyńca, czy informacja dotycząca zatrudnienia 

obcokrajowców zostanie uzupełniona (konsultacje ze związkami 

zawodowymi), czy strona internetowa zostanie rozszerzona o interpelacje 

i wnioski. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

pytanie te nie dotyczą stricte sprawozdania, zatem jeśli taka sytuacja się 

powtórzy odpowiedź zostanie udzielona w punkcie „interpelacje” lub 

„wnioski”. 

 

- radny Alojzy Lysko – stwierdził, że program dotyczący restrukturyzacji 

przemysłu śląskiego jest już szóstym z kolei. Zapytał, gdzie są zagrożenia dla 

jego realizacji, zwłaszcza, że sytuacja jest krytyczna. 

 

- radny Antoni Piechniczek – pytanie o mianowanie nowego dyrektora 

„Stadionu Śląskiego”. Instytucja istnieje 50 lat, ale jak dotąd nie doczekała się 

dyrektora, który byłby związany ze środowiskiem sportowym. Nie chodzi o 

kwestionowanie wyboru, ale np. procedura konkursowa pozwoliłaby ubiegać 

się o to stanowisko osobom działającym w sporcie. 

 

- Marszałek Michał Czarski – stwierdził, że jest optymistycznie nastawiony do 

programu restrukturyzacji, to sytuacja jest wyjątkowo niekorzystna - wysokie 

bezrobocie, sytuacja przedsiębiorstw górniczych czekających na spłatę 

należności itp. Największe zagrożenie to zabezpieczenie finansowe, nie ma 

pewności co do deklarowanych kwot, oprócz środków z funduszu PHARE i 
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100 mln zł zapewnionych przez Rząd na ten rok. W ubiegłym tygodniu 

Minister Hausner zapewniał, że na dobre projekty nie zabraknie środków. 

Często podnoszony jest argument o niestabilnej polityce fiskalnej. Ponadto, 

tempo prowadzonych zmian też może budzić niepokój. Co do powołania 

dyrektora „Stadionu Śląskiego” – jest to osoba na razie na czas nieobecności 

dotychczasowego dyrektora, Pana Potapowicza. Skończy się to zapewne 

ogłoszeniem konkursu. 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Województwa Śląskiego na 

rok 2003 (druk II/51): 
 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

przypomniała, że radni otrzymali poprawioną wersję uchwały budżetowej, 

który przeszedł całą procedurę określoną w odrębnej uchwale. Wszystkie 

poprawki znalazły wyraz w autopoprawce Zarządu. 

 

- Marszałek Michał Czarski – Zarząd poprzedniej kadencji przyjął projekt 

budżetu województwa w dniu 12 listopada i przekazał do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Nie udało się z przyczyn obiektywnych przyjąć budżetu 

w roku poprzednim. Ustawa dopuszcza jego przyjęcie do dnia 31 marca. 

Dochody całkowite zostały oszacowane na poziomie 575.656.712, zł co 

stanowi wobec przewidywanego wykonania dochodów za rok 2002 spadek o 

3,4 %. Wśród dochodów całkowitych budżetu 94,8 % stanowią dochody 

budżetu własnego, zaś 5,2 % to dotacje na zadania zlecone z zakresu 

administracji rządowej. W ubiegłym roku udział zadań zleconych wynosił 10 

%. Dochody własne w latach 1999-2003 systematycznie spadają. Od roku 

2001 spada również subwencja ogólna, natomiast w miarę stabilne są dotacje 

celowe na zadania własne, które stanowią największą część budżetu. Rośnie 

udział dotacji na realizację Drogowej Trasy Średnicowej. Wydatki 

zaplanowano uprzednio na poziomie 55 mln zł – Zarząd proponuje ją 

zwiększyć o kwotę 6 mln, która zostanie przeznaczona dla KZK GOP. 

Wysokość zadłużenia województwa wyniesie na koniec roku nieco ponad 40 

% - ustawa dopuszcza 60 %. W tym roku przypada spłata drugiej raty 

kredytu inwestycyjnego z roku 2000. Największy udział  w wydatkach mają: 

transport i łączność, zdrowie, oświata. Komisje wniosły sporo uwag i 

poprawek. Obowiązującą była opinia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. 

Jej sugestie zawierają się w przedłożonej autopoprawce. Dotyczą promocji 

zdrowia, rolnictwa, agroturystyki. Wprowadzono tez zmiany w części 

opisowej i tabelarycznej. Na wszystkie zgłoszone uwagi Zarząd 

odpowiedział. W projekcie budżetu nie ma wolnych środków, ale znajdą się 

po rozliczeniu budżetu ubiegłorocznego. Wydatki wyniosą 580.931.712. 

Deficyt zostanie pokryty z kredytu bankowego (6 mln zł) i zwrotu rat 

pożyczek (1.275.000 zł). Wraz z budżetem województwa musi być 

uchwalony plan finansowy zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 
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(29.954.000 zł). II skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wydał 

pozytywna opinię o projekcie budżetu. 

 

- radny Grzegorz Makowski, Przewodniczący Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów – Komisja sporządziła opinie o projekcie budżetu na podstawie 

wniosków komisji kierunkowych. Pozostałe elementy procedury uchwalania 

budżetu zostały zrealizowane. Komisja budżetu obradowała na 3 

posiedzeniach. Radni zgłaszali wątpliwości i propozycje zmian, co znalazło 

wyraz w opinii przedłożonej Zarządowi. Zainteresowanie budziły sprawy: 

kwot na promocję gospodarcza regionu, finansowanie programów 

przedakcesyjnych (małe i średnie przedsiębiorstwa), zakupy dla Ośrodka 

„METIS”, inwestycje w szpitalu w Rybniku, stypendia dla osób zajmujących 

się działalnością artystyczną. Kontrowersje wzbudził plan finansowy Biura 

w Brukseli i promocja integracji z Unią Europejską. Pomysł skreślenia tych 

ostatnich pozycji wypłynął od grupy radnych LPR ale nie uzyskał akceptacji 

Komisji. Integralną częścią budżetu były załączniki, które również zostały 

przegłosowane. 30 stycznia Przewodniczący Sejmiku otrzymał pismo 

Zarządu, które dotyczyło poprawek. Wszystkie sugestie Komisji Budżetu 

zostały uwzględnione. W piśmie z dnia 11 lutego Zarząd precyzyjnie 

ustosunkował się do projektów zmian zgłaszanych przez radnych. Co do 

informacji o stanie mienia: Komisja planuje odrębne posiedzenie z 

przedstawicielami Zarządu poświęcone tym sprawom. 

 

- radny Bernard Szweda – w imieniu LPR podtrzymał wniosek dotyczący 

przesunięcia środków z działu 750, przeznaczonych na utrzymanie Biura 

Regionalnego w Brukseli (650 tys. zł) do działu 851 – Ochrona zdrowia na 

sfinansowanie zakupów sprzętu medycznego dla szpitali. Promocja Unii 

Europejskiej powinna być finansowana ze środków tejże Unii. Nie warto 

przeznaczać pieniędzy na dotowanie zdarzeń przyszłych i niepewnych, 

zwłaszcza w kontekście wrogiego nastawienia tejże Unii do polskiego 

górnictwa i hutnictwa. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku - 

prośba o przekazanie wniosku na piśmie do komisji uchwał i wniosków. 

 

- radny Grzegorz Makowski – [poza nagraniem] 

 

- radny Bernard Szweda – Komisja Budżetu zaopiniowała ten wniosek 

negatywnie, ale decydował będzie Sejmik. 

 

- radny Rajmund Pollak – wyraził zaniepokojenie zapisem § 7 uchwały, 

upoważniającym Zarząd do dokonywania przeniesień pomiędzy rozdziałami 

i paragrafami, także do zaciągania pożyczek i kredytów (kwota zadłużenia już 

wynosi 40 %) oraz zaciągania zobowiązań niewymagalnych na kwotę 40 mln 

zł. Zgłosił następujące poprawki: 
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- zmniejszyć wydatki w dziale 10 o kwotę 710 tys. zł i przeznaczyć na pomoc 

rolnikom gospodarującym w górach, 

- zmniejszyć do 9 mln zł wydatki na przebudowę sieci tramwajowej Katowic i 

przeznaczyć 1.555.000 zł na rozwój komunikacji publicznej na Podbeskidziu, 

- zmniejszyć do 150 mln zł wydatki na DTŚ i przeznaczyć 15 mln zł na budowę 

zachodniej obwodnicy Bielska Białej, 6 mln zł na modernizację drogi Bielsko 

- Biała – Szczyrk, 6 mln zł na budowę z Bielska do Zwardonia. Podbeskidzie 

jest terenem tranzytowym a także miejscem wypoczynku mieszkańców 

Śląska, zatem podział środków musi być bardziej proporcjonalny, 

- w rubryce dotyczącej przewozów pasażerskich (27 mln zł) należy dopisać 

słowa: „przy czym dla przewozów na terenie powiatów bielskiego, 

żywieckiego, cieszyńskiego przeznacza się 6 mln zł z tej kwoty”, 

- w dziale 750 – wydatki Urzędu Marszałkowskiego – wykreślić pozycję „zakup 

samochodu osobowego” 

- w punkcie 2 (?) dodać zdanie: „utworzenie witryny zawierającej wnioski i 

interpelacje”, 

- w dziale 750 w wydatkach związanych z promocja Unii Europejskiej zastrzec, 

że będą mogły być poniesione w przypadku, kiedy fundusze z UE 

przeznaczone na ten cel będą wyższe, 

- w dziale 754 dopisać słowa „i grupy beskidzkiej GOPR, 

- w dziale 851 – Ochrona zdrowia – zmniejszyć do 25 mln zł wydatki na Szpital 

Specjalistyczny Nr 3 w Rybniku, a zwiększyć do 5 mln wydatki na Szpital 

Wojewódzki w Bielsku-Białej – nie ma merytorycznego uzasadnienia dla 

dotychczas proponowanych zapisów, 

- w dziale 926 – zmniejszyć do 13 mln zł wydatki na Stadion Śląski  i 

przeznaczyć 340 tys. na stadion przy ulicy Jaworzańskiej w Bielsku-Białej, 

zaś 660 tys. przeznaczyć na rozbudowę toru saneczkowego na Koziej Górze 

w Mikuszowicach – nie można przeznaczać wygórowanych kwot na Stadion 

Śląski zwłaszcza, że nie ma tam wielu imprez o charakterze 

międzynarodowym, czy ogólnokrajowym. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

prośba o przekazanie poprawek do komisji uchwał i wniosków. Stwierdziła, 

że przekazywanie takiej ilości wniosków w dniu uchwalania budżetu jest 

niestosowne. 

 

- radny Andrzej Dobrzański – zgłosił w imieniu Komisji Rewizyjnej 

poprawkę polegającą na skreśleniu kredytu (6 mln zł) przeznaczonego dla 

KZK GOP z tytułu utraty wpływów związanych z wprowadzeniem biletów 

ATP. W ocenie części radnych zobowiązania z tytułu spłat uprzednio 

zaciągniętych kredytów są już niepokojąco wysokie. 

 

- radny Czesław Żelichowski – prośba o dopuszczenie do głosu 

przedstawiciela związków zawodowych, Pana Krzysztofa Leśniaka. 
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- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

będzie to możliwe po zamknięciu debaty. 

 

- radny Grzegorz Makowski – stwierdził, iż jest zaskoczony „egzotycznymi” 

propozycjami radnego Pollaka. Propozycje należało przedstawić na komisji. 

W polityce można używać wielu argumentów, zaś jeśli chodzi o budżet 

sprawa jest dokładnie określona. Radni otrzymali np. informację o 

działalności Biura w Brukseli, jeśli ktoś twierdzi, że nie wie nic na ten temat, 

powinien ją przeczytać. Pieniądze nie są duże a efekty mogą być konkretne. 

Delegacja dla Zarządu do dokonywania zmian w budżecie wynika z art. 128 

ustawy o finansach publicznych. Województwo na chwilę obecną nie jest 

zadłużone a pożyczka proponowana w projekcie budżetu na pewno nie 

zachwieje finansami. Wniosek o odrzucenie poprawek zgłoszonych przez 

radnych: Szwedę, Pollaka i Dobrzańskiego. 

 

- radny Rajmund Pollak – Sejmik może wyrazić zgodę dla Zarządu co 

zaciągania kredytów do wysokości 40 mln zł, jednak nie można wydawać 

więcej niż się zarabia. Spłata kredytów to także procenty, koszty obsługi 

bankowej. Zaproponował przegłosowanie zapisu § 7 uchwały. Jeśli Zarząd 

wykorzysta zawarte tam uprawnienia może pogrążyć budżet. 

 

- radny Grzegorz Makowski – polecił radnemu Pollakowi lekturę książki 

„Finanse samorządów terytorialnych”, co pozwoli wyjaśnić wiele 

wątpliwości. Przypomniał, że każda pożyczka, czy też kredyt muszą mieć 

przyzwolenie Sejmiku. 

 

- radny Rajmund Pollak – każda pożyczka zaciągana przez daje korzyść 

bankom. Propozycja wykreślenia paragrafu 7 uchwały upoważniającego 

Zarząd do zaciągania kredytów. 

 

- Pan Krzysztof Leśniak, przedstawiciel związków zawodowych 

działających na terenie przedsiębiorstw komunikacji miejskiej – 

stwierdził, że Sejmik nie dotuje KZK GOP, ma za to obowiązek dotowania 

komunikacji. 70 % linii autobusowych przebiega przez kilka powiatów. KZK 

płaci PKM-om za wykonane usługi. Dotowanie wspólnego biletu (ATP) jest 

topieniem pieniędzy. Pieniądze kierowane do budżetu kolei są pieniędzmi 

wyrzucanymi w błoto. Sytuacja jest taka, że albo podmioty samorządowe 

dotują transport, albo państwo dopłaca do ulg. Obecnie nie ma żadnego 

dofinansowania do ulg. KZK grozi, że jeśli zostanie obniżona dotacja, zostaną 

zabrane ulgi uczniom, studentom oraz zlikwidowane linie nocne. Zaapelował 

o zwiększenie dofinansowania do komunikacji, tak, by pieniądze 

przekazywane na ten cel nie były mniejsze niż w roku poprzednim. 

Dodatkowym efektem mogą być zwolnienia, które w PKM-ach oraz w PKT 

sięgnęły już kilku tysięcy. 
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- Marszałek Michał Czarski – stwierdził, że Zarząd wyraził zgodę na 

dofinansowanie komunikacji nie popiera stanowiska Komisji Rewizyjnej. 

Propozycje radnego Pollaka są, albo trudne, albo niemożliwe do realizacji. 

Rozbudowa sieci tramwajowej jest objęta kontraktem. Środki na DTŚ 

pochodzą z budżetu centralnego, podobnie dotacja PKP. Zakup taboru 

kolejowego – procedura jest po przetargu i nie można jej przerwać nie 

narażając się na konsekwencje finansowe. Grupa beskidzka GOPR jest 

uwzględniona w budżecie. Co do szpitala w Rybniku: zawarto tam kontrakty, 

zaś Stadion Śląski ma już niechlubną tradycję polegającą na zdejmowaniu 

środków, na dodatek wiele osób spoza województwa kwestionuje zasadność 

tej inwestycji. Jeśli chodzi o tor saneczkowy; można się ubiegać o dotacje z 

MENiS. 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

prośba do komisji uchwał i wniosków o zaprezentowanie poprawek. 

 

- radny Alojzy Lysko – zaprezentował wnioski, które spłynęły do komisji. 

Poprosił, aby prowadząca obrady zadecydowała, które z nich spełniają 

wymogi formalne.  

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

wniosek LPR, zaprezentowany przez radnego Szwedę, spełnia wymogi 

formalne. 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

 

za   8 

przeciw 19 

wstrzym. 6 

 

wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

poprawki zgłoszone przez radnego Pollaka nie spełniają wymogów 

formalnych i nie będą głosowane. 

 

- radny Rajmund Pollak – powołał się na § 33 pkt 1 Regulaminu „prawo 

wnoszenia poprawek do projektów uchwał w trakcie ich rozpatrywania przez 

Sejmik przysługuje wnioskodawcy, radnym i Zarządowi”. Nie jest napisane 

jakie wymogi powinna spełniać poprawka. W § 34 czytamy; „w razie 
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zgłoszenia w trakcie dyskusji na posiedzeniu Sejmiku nowych poprawek 

projekt kieruje się ponownie do komisji, które go rozpatrywały, chyba że 

Sejmik postanowi inaczej”. Poprawki wniesione do komisji uchwał i 

wniosków zawierają informację o jaki dział chodzi i nie zmieniają bilansu 

budżetu. Wpisanie uwagi, że środki na promocję UE mogą być wydatkowane, 

jeśli środki Unii na wpłacone na ten cel będą wyższe spowoduje 

merytoryczne podejście do problemu. Stwierdził, że jest w stanie przyjąć 

argumenty Marszałka – porosił, by nie traktować jego poprawek gremialnie. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

w poprawkach nie wskazano działu, rozdziału, zadania, z którego należałoby 

zdjąć środki, by przekazać je na proponowane cele. Realizacja niektórych nie 

jest możliwa ze względów prawnych. Inne propozycje (np. skreślenie zakupu 

samochodu) nie precyzują co zrobić z zaoszczędzonymi w ten sposób 

środkami. Cały wniosek nie spełnia wymogów formalnych, tak w 

poszczególnych punktach, jak i sumarycznie. 

 

- radny Alojzy Lysko – odczytał treść wniosku Komisji Rewizyjnej, 

zgłoszonego przez radnego Andrzeja Dobrzańskiego (skreślenie kredytu w 

wysokości 6 mln zł). 

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

 

za   8 

przeciw 33 

wstrzym. 2 

 

wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

- radny Rajmund Pollak – [poza nagraniem] 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

poprawka nie wpłynęła na piśmie, zatem nie można poddać jej pod 

głosowanie. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   37 

przeciw 6 

wstrzym. 0 

 

 

6. Aktualna informacja na temat Narodowego Planu Rozwoju: 



 17 

 

przedstawił Marszałek Michał Czarski. 

 

- Narodowy Plan Rozwoju został przyjęty 14 stycznia br. (informacja na piśmie 

zostanie przekazana radnym w terminie późniejszym) 

- NPR określa działania strukturalne, które Polska ma uruchomić będąc 

członkiem Unii Europejskiej – będzie służył jako podstawa negocjacji 

dotyczących funduszy strukturalnych, 

- planuje się 5 sektorowych programów operacyjnych, 

- Polska po akcesji do Unii będzie traktowana jako obszar niskiego rozwoju 

społecznego, może zatem liczyć na sporą pomoc – jej skala wyniesie około 11 

mld euro, 

- NPR jest kompletnym dokumentem określającym strategię społeczno-

gospodarczą Polski – (jest już przedłożony w Brukseli) – zgodnie z 

założeniem Polska musi przeznaczyć 3 mld 630 mln euro jako wkład własny, 

- środki zostały podzielone pomiędzy tzw. fundusz spójności i programy 

operacyjne, 

- na ich bazie powstanie zintegrowany program rozwoju województwa (o 

projektach do realizacji będą decydować urzędy marszałkowskie). W jego 

ramach będzie do rozdysponowania kwota ok. 270 mln euro. 

- priorytety programu: rozbudowa i modernizacja infrastruktury, wzmocnienie 

bazy ekonomicznej i zasobów ludzkich, rozwój lokalny. Aglomeracje: 

warszawska i górnośląska otrzymają do podziału 179 mln euro na rozwój 

komunikacji miejskiej. 

- do kompetencji Zarządu należeć będzie rozpisywanie konkursów i 

dokonywanie wyboru projektów na podstawie opinii regionalnego komitetu 

sterującego. 

 

 

6 a. Informacja Marszałka Województwa na temat sytuacji rolnictwa 

na terenie województwa śląskiego: 
 

Informację przedstawił Wicemarszałek Jan Grela. Pełny tekst stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

 

[prowadzenie obrad przejmuje radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku] 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że troska o rolników, którą wyrażał 

Wicemarszałek Grela jest odwrotnie proporcjonalna do treści odpowiedzi na 

interpelacje dotyczącą rolników w górach. Ludzie ci znajdują się w bardzo 

trudnej sytuacji. Są to byli chłoporobotnicy, którzy muszą gospodarować 

w warunkach o wiele trudniejszych niż rolnicy na nizinach. Zarzucił 

Wicemarszałkowi Greli nieskuteczność działań. Zapytał jakie środki 
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pomocowe przewidywane są dla rolników z gór. Ponadto, wyraził poparcie 

dla rolniczych protestów. 

 

- Wicemarszałek Jan Grela – stwierdził, że odpowiedział na interpelację 

radnego Pollaka zgodnie z kompetencjami. Zmiany w ustawodawstwie, które 

mogłyby wpłynąć na poprawę bytu rolników są w rękach parlamentarzystów. 

Odczytał treść odpowiedzi na interpelację. Do roku 1989 roku istniała tzw. 

„ustawa górska”, która przewidywała dopłaty do produkcji. Obecnie nie 

obowiązuje, lecz w przygotowaniu są nowe akty prawne, które uregulują tą 

sprawę. 

 

- radny Tadeusz Mazanek – poinformował, że był uczestnikiem blokad. 

„Sytuacja rolnictwa jest dramatyczna. W świecie krąży widmo globalizmu. 

Narody zwariowały, dzielą się na mniejsze twory. Europa pędzi na złamanie 

karku ku Unii Europejskiej, świat funduje sobie rząd światowy. Świat stał się 

podobno globalną wioską i w tym kierunku pracują ogólnoświatowe płuczki 

mózgów, czyli skorumpowane media o zasięgu lokalnym i globalnym – 

wystarczy przypomnieć aferę Rywina-Michnika. Gospodarka polska 

poddawana jest totalnej agresji, głównie z Niemiec, które przy pomocy tzw. 

Unii Europejskiej realizują swoje ekspansjonistyczne, nigdy nie zapomniane 

cele parcia na wschód. Unia Europejska miała być kagańcem dla 

niekontrolowanych działań Niemiec a stała się ich zakładnikiem. Zniszczeniu 

uległy strategiczne działy polskiej gospodarki: stocznie, huty, kopalnie, 

przemysł włókienniczy i zbrojeniowy. Zniszczono siły zbrojne a ich resztki 

ubezwłasnowolniono w ramach NATO. 80 % gospodarki rozgrabiono pod 

płaszczem tzw. restrukturyzacji. Przypuszczono szturm na ostatnie sektory 

gospodarki jeszcze w jakimś stopniu niezależne, tj. energetykę, kolejnictwo i 

rolnictwo. Rabowane są owoce pracy dwóch pokoleń Polaków, niszczona jest 

ich kultura, realizowane są programy niszczenia kondycji fizycznej i 

ograniczania przyrostu naturalnego Polaków. Tragiczne żniwo zbiera 

„cywilizacja śmierci”. Rząd nie prowadzi polityki polskiej, ale politykę 

pełnego podporządkowania „Unii Germano-Europejskiej”. Jak brak jest 

polityki zagranicznej, tak brak jest polityki rolnej. Wieś polska w pełni 

odczuwa skutki grabieżczej polityki Balcerowicza. Blokady rolnicze ostatnich 

dni wskazują na gotowość wsi do przeciwstawienia się niszczycielskim 

zakusom destrukcji wsi. Prywatne rolnictwo po dziesiątkach lat destrukcji 

w PRL-u przetrwało i mogło być jednym z kół napędowych polskiej 

gospodarki. Restrykcyjna polityka wobec wsi poprzez podnoszenie cen 

energii, paliw na początku lat 90-tych oraz niczym nieskrępowany wzrost 

oprocentowań od kredytów, zlikwidowanie dotacji do środków produkcji oraz 

otwarcie bez ograniczeń granic na bezcłowy import towarów dopełniło 

zniszczenia na polskiej wsi. Dzisiaj chłop może mieć pełną stodołę zboża, 

pełną oborę bydła i pełna chlewnię trzody i jest żebrakiem, bo nie może 

niczego sprzedać. Tak jest chroniony przez kolejne rządy, nieważne czy z 

lewicy, czy z prawicy – raczej z „łże-prawicy”, bo prawica to ludzie prawi. 
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Niechaj władza nie lekceważy narastającego buntu chłopskiego, bo ten może 

być spoiwem dla wszystkich niezadowolonych z rządów dotychczasowych, dla 

górników, hutników, stoczniowców i służby zdrowia, po zdegradowaną policję 

i rozbrojone wojsko. Kwiat kadry oficerskiej został posłany na „zieloną 

łączkę” a obronę granic powierza się NATO, czyli de facto Bundeswehrze. 

Tak to się dzieje za rządów, które jeszcze nazywa się polskimi - co będzie, gdy 

staniemy się członkami Unii. Naiwna jest wiara, że obcy będą bardziej dbać o 

dobro naszego narodu niż my sami, a stwierdzenie, że Polska musi spełniać 

różne żądania zewnętrzne, bez względu na skutki dla narodu, jest antypolskie. 

Narodu i państwa na łup obcym wydać nie możemy. Należy zadać sobie 

pytanie dlaczego nie uwłaszcza się chłopów na „ziemiach odzyskanych” a 

olbrzymie obszary ziemi straszą odłogami. Nasila się nieformalny proceder 

wykupu ziemi przez Niemców. Czy Rządowi nie jest znana treść art. 116 

konstytucji niemieckiej ? Jeśli nie zlikwidujemy niebezpiecznego procederu 

wykupu ziemi, to wkrótce staniemy się państwem i narodem bez ziemi. Z 

informacji GUS wynika, że w latach 1996-2000 liczba indywidualnych 

gospodarstw zmniejszyła się z 2.041.000 do 1.880.000 czyli o 7,9 %. 

Zmniejszyła się liczba gospodarstw o powierzchni 5-10 ha i od 10-15 ha. 

Gospodarstw o powierzchni powyżej 20 ha jest w Polsce 101.000. 

Charakterystyczne jest, że utrzymuje się gospodarstwa od 1 do 2 ha w liczbie 

450 tysięcy. 55 % gospodarstw sprzedaje produkty rolne za cenę jedynie 200 

zł miesięcznie – i tu się chce wprowadzić reformę ubezpieczeń społecznych. 

Ten chłop bity, degradowany, niszczony, upokorzony – chce mu się zabrać 

resztkę jego przyzwoitego ubezpieczenia. Funkcjonuje przysłowie, że lepiej 

mieć dwóch emerytów niż cztery krowy – to jest prawda. Przerażający jest 

stan polskiego rolnictwa i polskiego rolnika. Jest to na skutek przystosowania 

polskiego rolnictwa do wymogów unijnych, realizowania układu 

europejskiego z 1991 roku, ustanawiającego stowarzyszenie pomiędzy Unią 

Europejską a „wspólnotami europejskimi”. Brak rządowej polityki rolnej, brak 

od 1989 roku pomysłu na modernizację i rozwój rolnictwa. Jeszcze chłop 

polski trzyma się na kawałku ojcowizny, nie wytrwa jednak w bezpośredni 

starciu z Unią Europejską, nawet te większe równych unijnych dopłat nie 

wytrzymają. Mamy jasny obraz polskiego rolnictwa po podpisaniu układu w 

Kopenhadze, chyba podpisanego po pijanemu, bo dzisiaj władza nie wie co 

podpisała. Tłumaczy się, że interpretacja unijna zawodzi, a oni tam jeżdżą 

chyba w innych celach. Obcy, przeważnie Niemcy, wykupują polskie 

gospodarstwa za długi kredytowe i hipoteczne w niepolskich bankach. Już 

niedługo zniknie z polskiego krajobrazu polska wieś. Zlikwidowana zostanie 

społeczność chłopska o wielkiej historii i tradycjach narodowych, która w 

latach okupacji niemieckiej wykazała niezwykła wolę biologicznego 

przetrwania. Była główną siłą i ostoją Polski „podziemnej”, marzyła o 

sprawiedliwej, wolnej od wyzysku i poniżenia, niepodległej Polsce. Oparła się 

kolektywizacji. Unia Europejska to świadoma, totalna zagłada polskiego 

rolnictwa. Proszę Państwa ! mam „credo”, podpisane przez ośmiu radnych na 

tej sali, które odczytam: 
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„Naczelną ideą przemian politycznych i gospodarczych w latach 1989-2003, 

wdrożonych przez rząd, jest całkowite uzależnienie narodu polskiego od 

międzynarodowych banków i korporacji finansowych, w związku z czym 

planowane jest wywłaszczenie 75 % ludności rolniczej z ich gospodarstw oraz 

systemowe zadłużenie ich w bankach. Polityka podporządkowania Polski 

przez Unię Europejską jest działaniem podstępnym, w celach samobójczych 

prowadzonych przez czołowych polityków polskich i państw-członków Unii 

Europejskiej. Tzw. restrukturyzacja wsi jest działaniem na rzecz unicestwienia 

tejże wsi i zlikwidowania społeczności chłopskiej, Narodowi polskiemu 

wyrządzono wielkie szkody, dlatego żądamy: 

- kompleksowego uregulowania przepisów dotyczących rolnictwa, przetwórstwa 

rolno-spożywczego a przede wszystkim wypowiedzenia umowy 

stowarzyszeniowej z Unią Europejską, która degraduje Polskę, 

- wprowadzenia ceł zaporowych na import produktów rolno-spożywczych – 

natychmiast ! 

- stworzenia systemu ochronnego dla produkcji rolniczej oraz uaktywnienia i 

preferencji proeksportowych dla polskiej żywności.” 

 

- radny Alfred Brudny - stwierdził, że jest pod wrażeniem wypowiedzi 

poprzednika, ale nie widzi żeby jutro miał nastąpić koniec świata. 

Przedstawiony obraz jest bardzo demagogiczny. Ustawa „górska” 

przewidywała, że gospodarstwa położone powyżej 300 m n.p.m. dostawały 

dopłaty do produkcji. W warunkach wolnego rynku rolnik jest nie tylko 

producentem ale i konsumentem. Problem nadmiaru mięsa wieprzowego 

powstał w roku 2000 i 2001. W Unii Europejskiej nie dopłaca się do produkcji 

wieprzowiny, tylko do przechowywania. Na dzień dzisiejszy produkcja mleka 

wynosi 7 mld l, niestety spożycie jest niskie, zaś wynegocjowany kontyngent 

to 9 mld l i na pewno nie zostanie wykorzystany. Zaproponował powołanie 

pełnomocnika ds. wsi. Takie funkcje już istnieją w 2 województwach. 

Stwierdził, że dla polskiego rolnictwa jest jednak nadzieja. 

 

- radny Bernard Szweda – stwierdził, ze wypowiedź przedmówcy to bzdura. 

Jako były poseł miał okazję być delegatem do parlamentu europejskiego. 

Polska nie ma szans konkurowania z Unią, choćby ze względu na wysokość 

dopłat. Kolejny problem: BSE – to efekt produkcji kontrolowanej przez 

urzędników. Leje się np. przepalony olej z frytek do karmy. Tak naprawdę 

Unia Europejska nie ma żadnej polityki rolnej. Dopiero zastanawia się jaka 

wypracować koncepcję. Cała polityka polega na tym kto wyszarpie więcej 

dopłat. Intensywna uprawa ziemi doprowadzi do jej degradacji. Kolejny 

przykład: biopaliwa. Ustawa została zawetowana ponieważ Prezydent 

Kwaśniewski przyjął zobowiązanie wobec Francji. Chodzi o to, by to rolnik 

francuski produkował i sprzedawał rzepak do polskich „olejarni”. Trzeba być 

mądrym i nie pchać się do rolnictwa, gdzie są tysiące kontroli i żadnych 

pozytywnych efektów. 
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- radny Alfred Brudny - stwierdził, iż radny Szweda swoim wystąpieniem daje 

świadectwo o sobie. Wiek, erudycja powinny sprawiać, żeby wystąpienia nie 

ograniczały się jedynie do obrażania adwersarzy. 

 

- radny Antoni Sosnowski – wieś jest bardzo zróżnicowana i to jest fakt, z 

którym można się zgodzić. Jednak 57 % ludności w Polsce żyje poniżej 

minimum socjalnego a 10 % w nędzy. Po 13 latach „raju Balcerowicza” 

Polska jest na 56 miejscu  w świece pod względem zasobności. Ludność 

Polski, sześciokrotnie biedniejsza od ludności krajów Unii, będzie do tejże 

Unii dopłacać. Poparł wystąpienie radnego Mazanka. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że gospodarstwa w górach mają 

najwyżej po 4 ha powierzchni i są rozparcelowane. Nie trzeba znać się na 

biedzie – wystarczy ją poobserwować. Na papierze wszystko wygląda ładnie. 

Dopóki istniały zakłady w Bielsku i okolicach mieszkańcy w nich pracowali a 

popołudniu produkowali jeszcze coś w gospodarstwach. Zaapelował o 

stworzenie programu pomocowego. Ponadto, stwierdził, że nie ma 

konkretnych efektów działania Biura w Brukseli w zakresie pomocy dla 

rolnictwa. 

 

- Pan Marek Dziubek, Główny Specjalista w Wojewódzkim Oddziale 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Częstochowie – dla 

przemian strukturalnych wsi i rolnictwa podejmowane są następujące 

działania: 

- poprawa przetwórstwa i marketingu artykułów rolnych i rybnych – poziom 

pomocy wyniesie 1.100.000 – 6.000.000 zł, 

- inwestycje w gospodarkę rolną – 50.000 –100.000 zł 

- rozwój i poprawa infrastruktury obszarów wiejskich – poziom pomocy 

420.000 – 1.700.000 zł. 

Proponowane sumy stanowić mają refundację, czyli zwrot poniesionych 

kosztów. Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa buduje 

zintegrowany system zarządzania i kontroli, który umożliwi wprowadzenie 

systemu dopłat bezpośrednich. W pierwszych 3 latach polski rolnik 

otrzymywał będzie 55-65 % dopłat stosowanych w Unii. Z programu 

SAPARD trafi na wieś w najbliższych latach ok. 2 mld zł. 

 

- Pan Janusz Nowacki, Agencja Rynku Rolnego - w ubiegłym roku Agencja 

zakupiła 130 tys. półtusz wieprzowych, co kosztowało około 1 mld zł. 

Pokazuje to, że dalszy rozwój produkcji wieprzowiny jest niemożliwy. 

Obecnie prowadzone są zakupy interwencyjne. Agencja prowadzi także tzw. 

roczny program interwencji, realizację ustaw sektorowych (limitowanie 

produkcji – tytoń, mleko, skrobia), uzyskiwanie akredytacji. 

 

- radny Rajmund Pollak - [poza nagraniem] wniosek o sprawdzenie quorum. 
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- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – stwierdził, że osoby 

znajdujące się w kuluarach też biorą udział w sesji. 

 

- radny Rajmund Pollak – ponownie zgłosił wniosek o sprawdzenie quorum. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – stwierdził (bez 

sprawdzania listy obecności), iż na sali jest 25 radnych. Zaproponował 

rozszerzenie punktu o przyjęcie uchwały w sprawie: oświadczenia 

dotyczącego sytuacji rolnictwa na terenie województwa śląskiego (druk 

II/122). 

 

[prowadzenie obrad przejmuje radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący 

Sejmiku] 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

 

za   30 

przeciw 2 

wstrzym. 0 

 

 

Uchwałę przedstawił radny Jerzy Kłudka. 

 

- radny Rajmund Pollak – propozycja aby w punkcie 3 oświadczenia, 

stanowiącego załącznik do uchwały, słowo: „regionu” zastąpić przez 

„regionów”. Ponadto, należy dodać punkt 6 w brzmieniu: „przeznaczenie 

osobnej puli środków dla rolników gospodarujących w górach.” 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem dotyczącym zapisu punktu 3: 

 

za   13 

przeciw 1 

wstrzym. 24 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem dotyczącym nowego zapisu w punkcie 6: 

 

za   18 

przeciw 14 

wstrzym. 7 

 

 

Głosowanie nad uchwałą wraz z poprawkami: 
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za   28 

przeciw 9 

wstrzym. 2 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/11/01 z dnia 

23 kwietnia 2001 roku w sprawie zasad organizowania prac z 

zakresu planowania przestrzennego (druk II/52): 
 

Uchwały opisane w drukach II/52, 53, 54 przedstawił radny Marian Jarosz, 

Członek Zarządu. Wszystkie dotyczą jednej sprawy, chodzi mianowicie o 

przyspieszenie procesu uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego. 

Dotychczas obowiązujące uchwały znacznie spowalniały proces. Ponieważ w 

województwie istnieją 2 biura planowania nie ma potrzeby zlecania każdego 

zadania na rynek usług planistycznych. W projekcie II/53 proponuje się 

uproszczenie procedury planistycznej. Druk II/54: ukończone jest studium 

zagospodarowania pasma Odry, na ukończeniu jest podobne dotyczące pasma 

Wisły, które stanowić będą koncepcję modelu przestrzennego zintegrowanego 

systemu infrastruktury transportowo-przesyłowej Górnego Śląska. 

 

- radny Longin Dobrakowski – zwrócił uwagę na błąd w podstawie prawnej – 

należy zmienić pozycję z dziennika ustaw z 42 na 139. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – zostanie to 

sprawdzone i jeśli tak jest zostanie wprowadzona poprawka. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą wraz z poprawkami: 

 

za   41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – propozycja zmiany 

porządku polegająca na umożliwieniu wystąpienia Panu Zbigniewowi 

Szandarowi, Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie. 

 

 

- radny Rajmund Pollak – zmianę należy przegłosować. 
 

 

Głosowanie nad zmianą porządku: 
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za   37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7 a. Informacja Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie na temat 

sytuacji Huty „Jedność”: 
 

- Pan Zbigniew Szandar, Prezydent Miasta Siemianowice Śląskie – sprawa 

dotyczy miasta, ale ma wydźwięk znacznie szerszy. Wszystkim znane są 

ostatnie zajścia spowodowane niedotrzymaniem obietnic złożonych hutnikom. 

Jeśli przedstawiciel Rządu deklaruje, że do określonego dnia coś zostanie 

załatwione i nie ma żadnych działań, dochodzi do takich właśnie zdarzeń. 

Hutnicy od 7 miesięcy nie otrzymują zapłaty. Jest to sytuacja jakiej 

ustawodawca nie przewidział: brak zapłaty za pracę, brak też świadczeń, jakie 

otrzymują ci, którzy są bezrobotni. Dotyczy to wielu innych przedsiębiorstw. 

Okazuje się, że fundusz świadczeń gwarantowanych jest niewydolny. 

Nastąpiło, niestety, utożsamienie władz samorządowych i rządowych. Dla 

ludzi nie jest istotne to rozróżnienie – chcą egzekwować swoje prawa od 

władz miejskich. Rada Miasta, czy Prezydent nie mogą odpowiadać za 

obietnice złożone przez Ministra w imieniu Rządu. Jeśli kończy się to 

zdarzeniem ulicznym należy odpowiednio reagować. Miasto Siemianowice 

podejmuje inicjatywy mające na celu ograniczenie bezrobocia. 7 tysięcy ludzi 

pozostaje bez pracy, dzieci są niedożywione. Ogólny marazm nie tworzy 

dobrej atmosfery wokół działań Miasta, które oczekuje od Sejmiku poparcia 

działań mających na celu przypominanie decydentom o ich deklaracjach. To, 

co się stało 7 lutego może być przygrywką do przyszłych zdarzeń w 

przypadku dalszej bierności. Poinformował, że na sali są również: 

Przewodniczący Rady Miasta oraz Prezes Zarządu Huty. 

 

- radny Michał Wójcik – to miasto umiera i szkoda, że nie ma już 

przedstawicieli Wojewody i może dobrze się stało, że na galerii nie zasiedli 

hutnicy. Stwierdził, iż posiada obszerny pakiet monitów w tej sprawie. 

Minister Hausner zobowiązał się kilkanaście dni temu do załatwienia sprawy. 

W Siemianowicach grozi wybuch społeczny a problem polega na tym, że 

oprócz dużych zakładów padają także małe przedsiębiorstwa. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/33/12/01 z dnia 23 

kwietnia 2001 roku w sprawie trybu prac nad planem 

zagospodarowania przestrzennego województwa (druk II/53): 
 

- radny Marian Jarosz, Członek Zarządu – wniósł autopoprawkę. Zgodnie z 

sugestią radnego Dobrakowskiego należy poprawić podstawę prawną. 
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- radny Longin Dobrakowski – w załączniku do uchwały należy zmienić pkt 2 

– używać pełnych nazw zamiast skrótów oraz zapisać kompetencje 

Wojewódzkiej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej. 

 

- radny Marian Jarosz, Członek Zarządu – sporządzenie planu ciąży na 

Zarządzie – jest tworzony na bazie planów cząstkowych tworzonych przez 

podległe jednostki. 

 

- radny Grzegorz Makowski – pytanie co stanowi problem, ponieważ 

proponowane zmiany maja charakter kosmetyczny. 

 

- radny Marian Jarosz, Członek Zarządu – zapis punktu 2 powinien brzmieć: 

„Projekt Planu zagospodarowania przestrzennego Województwa Śląskiego 

wraz z opracowaniem ekofizjograficznym oraz prognozą oddziaływania na 

środowisko, w oparciu o prace Konsultanta Planu i Wojewódzkiej Komisji 

Urbanistyczno-Architektonicznej – sporządzone zostaną przez samorządowe 

jednostki organizacyjne”. 

 

- radny Longin Dobrakowski – w punkcie 3 załącznika należałoby uściślić, kto 

miałby wykonywać „prognozy oddziaływania na środowisko”. Zapis 

powinien brzmieć, iż „prognoza sporządzana jest przez jednostkę inną niż 

zespół sporządzający projekt planu. Chodzi o uszczegółowienie. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że Przewodniczący niepotrzebnie 

przedłuża sesję. Propozycja, aby wnioskodawca uzgodnił treść zapisu razem 

z Zarządem. 

 

- radny Antoni Piechniczek – wniosek, by źle przygotowane projekty uchwał 

odsyłać do poprawienia i szanować czas. Percepcja radnych też może osiągnąć 

kres. 

 

- radny Marian Jarosz, Członek Zarządu – projekty uchwał były pozytywnie 

zaopiniowane przez komisje. Wniosek o przyjęcie załącznika 

w zaproponowanym brzmieniu z uzupełnieniami, o których była mowa 

wcześniej (np. skróty).  

 

- radny Longin Dobrakowski – zrezygnował z wprowadzania poprawek. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   35 

przeciw 0 

wstrzym. 3 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/33/15/01 z dnia 

23 kwietnia 2001 roku w sprawie kontynuowania prac nad 

koncepcją modelu przestrzennego zintegrowanego systemu 

infrastruktury transportowo-przesyłowej Górnego Śląska (druk 

II/54): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Obwodu Lecznictwa 

Kolejowego w Tarnowskich Górach – Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej (druk II/55): 
 

Uchwałę przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. Chodzi o zgodę na 

likwidację przychodni protetycznej i przekazanie tych usług niepublicznym 

zakładom opieki zdrowotnej. Są pozytywne opinie rady społecznej, Wojewody, 

Powiatu Tarnogórskiego, Miasta Tarnowskie Góry a także Komisji Zdrowia. 

Zarząd nie ma informacji, czy występowano w tej sprawie do związków 

zawodowych. 

 

- Pan Marek Piekarski, Dyrektor Wydziału Zdrowia Urzędu 

Marszałkowskiego – jest także zgoda związków, chociaż nie jest wymagana 

przepisami. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego nr 4 w Bytomiu (druk II/56): 
 

Uchwałę przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. W szpitalu zostanie 

utworzony oddział ratunkowy i znajdzie się przez to w systemie referencyjnym. 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Szpitala Chorób Płuc i 

Gruźlicy im. Św. Józefa w Pilchowicach (druk II/57): 
 

Uchwałę przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. Zmiana nazwy 

następuje wyłącznie ze względów „marketingowych”. Słowo gruźlica w nazwie 

źle się kojarzy. 
 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   34 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez 

Województwo Śląskie darowizny nieruchomości wojewódzkich, 

będących we władaniu Szpitala Specjalistycznego nr 2 w Bytomiu, 

na rzecz Śląskiej Akademii Medycznej (druk II/58): 
 

Uchwałę przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. W roku 2002 Sejmik 

przekazał funkcje organu założycielskiego tego szpitala Akademii Medycznej. 

Proponowana obecnie uchwałą zostanie przekazane prawo własności, co 

zakończy procedurę. 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/28/4/2000 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 11 grudnia 2000 r. w 
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sprawie ustanowienia „Odznaki honorowej za zasługi dla 

województwa śląskiego” (druk II/59): 
 

Uchwałę przedstawił radny Tadeusz Fudała, Przewodniczący Komisji ds. 

„Odznaki honorowej za zasługi dla województwa śląskiego”. Zmiana polega na 

dostosowaniu wzoru legitymacji i dyplomu do obowiązującego herbu. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   38 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

15. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach rad społecznych 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla 

których Województwo Śląskie jest organem założycielskim (druk 

II/61 – 120 oraz II/61a – II/120a): 
 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – chcąc wyjść naprzeciw oczekiwaniom 

opozycji zarząd proponuje, aby na sesji dokonać jedynie zmian 

przewodniczących rad. W tym celu należy podjąć dwie uchwały: 

1) odwołującą dotychczasowych, 2) powołującą nowych. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – propozycja 

odczytania listy kandydatów na przewodniczących. Zapytał, czy są sprzeciwy 

wobec tak zaproponowanej procedury. 

 

Głosów sprzeciwu nie było. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – odczytał treść uchwały powołującej 

nowych przewodniczących rad. 

 

 

[prowadzenie obrad przejmuje radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku] 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie odwołania przewodniczących rad 

społecznych: 

 

za   30 

przeciw 0 
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wstrzym. 10 

 

 

- radna Ludgarda Buzek – prośba o wyjaśnienie procedury powoływania 

członków rad społecznych. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – rady powoływane są przez organ 

założycielski. W skład wchodzą przedstawiciele Marszałka (jako 

przewodniczący), przedstawiciele Wojewody, Sejmiku. W zakładach, gdzie 

znajdują się oddziały kliniczne do rad wchodzą także przedstawiciele Rektora 

Akademii Medycznej. W poprzedniej kadencji powołano gremialnie 

wszystkie rady, później doraźnie dokonywano zmian. 

 

- radny Rajmund Pollak – zapytał, czy nominacje do rad szpitali na 

Podbeskidziu były konsultowane z delegaturą Urzędu Marszałkowskiego 

w Bielsku Białej i miejscową służba zdrowia. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

w ustawie o samorządzie województwa sprecyzowane są kompetencje 

Marszałka i Zarządu w tych sprawach. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, iż prowadząca obrady powinna być 

bezstronna a zachowuje się jak adwokat Wicemarszałka Karpińskiego. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

rolą Przewodniczącego jest dbać o sprawny przebieg obrad. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – Marszałek ma prawo wskazać osoby 

do rad i skorzystał z tego uprawnienia. Muszą to być osoby, które będą 

realizować wskazania organu założycielskiego, zatem są to członkowie 

Zarządu oraz dyrektorzy wydziałów Urzędu Marszałkowskiego. 

 

- radny Rajmund Pollak – przypomniał, że pytał o to, czy była konsultacja ze 

środowiskami medycznymi oraz pracownikami delegatury Urzędu w Bielsku. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – wśród osób wskazanych do rad są 

także pracownicy oddziałów zamiejscowych. Funkcja przewodniczącego rady 

polega na organizowaniu jej prac, a nie tworzeniu polityki ochrony zdrowia. 

Określenie „społeczna” w nazwie rady oznacza, że członkowie nie pobierają 

wynagrodzenia.  

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania przewodniczących rad 

społecznych: 
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za   32 

przeciw 1 

wstrzym. 7 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Centrum Pediatrii im. 

Jana Pawła II w Sosnowcu (druk II/121): 
 

Uchwałę przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. Centrum zwróciło się 

o likwidację laboratorium analitycznego. Nie ma jeszcze następcy prawnego, 

który przejmie wykonywanie tych usług. Są w tej sprawie pozytywne opinie 

odpowiednich organów: rady społecznej, Wojewody, Miasta Sosnowiec. 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

17. Interpelacje: 
 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

stwierdziła, iż jak dotąd nie wpłynęły żadne interpelacje na piśmie. 

 

 

18. Wnioski Radnych: 
 

- radny Antoni Piechniczek – apel o punktualnie rozpoczynanie sesji. 

Stwierdził także, iż nie należy pozwalać na żadne ekscesy na sesji. Poprosił 

radnego Pollaka o umiar w wystąpieniach a wszystkich radnych o 

nieprzeciąganie punktu dotyczącego ustalenia porządku, skoro ustalenia takie 

podejmowane są na Konwencie. 

 

- radna Maria Pańczyk-Poździej – popierając głos przedmówcy dodała, iż 

choć niektórzy radni czują potrzebę „wywnętrzania się”, to nie wszyscy mogą 

mieć ochotę na słuchanie. 

 

- Radny Rajmund Pollak – przypomniał, że Marszałek zobowiązał się do 

udzielenia odpowiedzi na zadane na piśmie pytania, dotyczące m.in. Internetu. 

Warto by się zastanowić czy Sejmik jest dla Zarządu, czy Zarząd dla Sejmiku. 

Zaproponował, by interpelacje były na początku obrad. Stwierdził, iż skoro 

obrady są protokołowane to można zadawać interpelacje ustnie. 
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- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

obowiązuje Regulamin, który w paragrafie 63 mówi, że: „interpelacje składa 

się na piśmie Przewodniczącemu Sejmiku”. 

 

- radny Michał Wójcik – prośba do Marszałka o delegowanie kogoś do 

rozmów z mediami w celu opracowania szerszej formuły informowania o 

samorządzie województwa. Wiedza o Sejmiku jest skąpa. Ponadto, zapytał o 

przekazanie funkcji organu założycielskiego Ośrodka dla dzieci w Orzeszu –

Zawiści (na jakim etapie jest procedura). 

 

- radny Wiesław Maras, Członek Zarządu – problem zatrudniania 

obcokrajowców: od 2002 roku sprawy te są w gestii Wojewody. Wydając 

zezwolenie kieruje się kryteriami opracowywanymi przez Wojewódzką Radę 

Zatrudnienia. W Radzie tej 50 % składu stanowią przedstawiciele związków 

zawodowych. Trzeba tez pamiętać o drugiej stronie zagadnienia, mianowicie 

wyjazdach Polaków do pracy za granicę, których było w ubiegłym roku 27 

tysięcy. W Katowicach bezrobocie wynosi 8,2 %. Sprawa Trzyńca: 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska stwierdza, że nie ma 

przekroczenia norm czynników szkodliwych, zatem występowanie w tej 

sprawie gdziekolwiek wydaje się bezcelowe. Zobowiązał się do stałych 

konsultacji w tej sprawie. 

 

- Marszałek Michał Czarski – umieszczanie wszystkiego w Internecie jest 

ryzykowne. Informacje, które się tam pojawiają są ukierunkowane głównie na 

pozyskiwanie inwestorów a pokazywanie aktywności, czy nadaktywności 

radnych wydaje się być nie na miejscu. Stanie się tak, jeśli taka będzie wola 

większości. Na chwilę obecną strona ma wysoką ocenę. Co do roli Zarządu i 

Sejmiku – każdy z tych organów pełni swoją ważną rolę i nie warto ich 

antagonizować. 

 

 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 19
30

. 
 


